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§ Nr Ärende 
164 1 Val av justerare och fastställande av dagordning 
165 2 Interpellation: Miljöpartiets attack på arbetet med en fast förbindelse över Kvarken 

skadar Umeå kommuns arbete – vad anser Hans Lindberg (S) om detta agerande? 
Anders Ågren (M) 

166 3 Interpellation: Nya rapporter om vanvård inom äldreomsorgen i Umeå; Davis Kaza (AP) 
och Patrik Brännberg (AP) 

167 4 Interpellation: Rally på Strandpromenaden; Davis Kaza (AP) och Patrik Brännberg (AP) 
168 5 Interpellation: Skolresultat för elever med särskilda behov; Maja Westling Palmberg (C) 
169 6 Interpellation: Bevarandet av kulturhistoriska byggnader i Umeå; Alf Molin (L) 
170 7 Interpellation: Är schablontider förenligt med personcentrerad vård? Veronica Kerr 

(KD) 
171 8 Fråga: Företagsklimatet i Umeå – plats 148 av 290 kommuner; Anders Ågren (M) 
172 9 Fråga: Anser S att risk- och konsekvensanalys för ökade hemtjänstavgifters effekt på 

brukares hälsa och vårdbehov genomförts? Liv Zetterberg (V) 
173 10 Delårsrapport januari-augusti 2024 
174 11 Umeå Energi AB delägare i Modity Energy Trading AB genom förvärv av 25 % av 

aktierna 
175 12 Motion 9/2023: Minska ofrivilligt helgarbete och delade turer – inför frivilliga 

helgtjänster i omsorgen; Lennart Arvidsson (V), Åsa Bäckström (V) och Liv Zetterberg (V) 
176 13 Motion 15/2023: Bekämpa kriminalitet och öka tryggheten i Umeå; Joline Göttfert (M) 
177 14 Motion 18/2023: Gör det enklare att hyra kommunens lokaler; Joline Göttfert (M) 
178 15 Motion 5/2024: Inför ett särskilt driftbidrag för enskilda vägar i Umeå kommun; Mattias 

Larsson (C) 
179 16 Motion 6/2024: Inventering av skyddsrum, Umeå kommun; Maria Nilsson (SD) 
180 17 Investeringsmedel för förvärv av bostadsrätter 
181 18 Redovisning av motioner, delrapport 2 2024 
182-
185 

19 Valärenden 

186 20 Anmälningsärenden 
 

  

 

  



Nr Delegat Starttid Sluttid Närvaro  

Närvarande ledamöter 
1 Marie-Louise Rönnmark (S) 2024-10-28 08:06:34 16:16:57 §1-21  

2 Alireza Mosahafi (M) 2024-10-28 08:06:04 16:16:57 §1-21  

3 Jan-Olov Carlsson (V) 2024-10-28 08:38:27 16:16:57 §1-21  

4 Hans Lindberg (S) 2024-10-28 08:11:50 16:16:57 §1-21  

5 Anders Ågren (M) 2024-10-28 08:13:33 16:16:57 §1-21  

6 Janet Ågren (S) 2024-10-28 08:23:49 16:16:57 §1-21  

7 Ulrik Berg (M) 2024-10-28 08:20:24 16:16:57 §1-21  

8 Mattias Larsson (C) 2024-10-28 08:43:35 16:16:57 §1-10,12-21  

9 Lars Forsgren (SD) 2024-10-28 08:42:04 15:15:39 §1-4,10-21  

10 Arvid Lundberg (MP) 2024-10-28 09:02:18 16:16:57 §1-21  

11 Bore Sköld (V) 2024-10-28 09:03:17 16:16:57 §1-21  

12 Mikael Berglund (S) 2024-10-28 09:01:05 16:16:57 §1-21  

13 Kjerstin Widman (M) 2024-10-28 08:25:56 16:16:57 §1-21  

14 Christina Bernhardsson (S) 2024-10-28 08:18:10 16:10:21 §1-8,10-21  

15 Maria Lindvall (-)(L) 2024-10-28 08:54:26 16:16:57 §1-21  

16 Davis Kaza (AP) 2024-10-28 08:54:20 16:16:57 §1-21  

17 Veronica Kerr (KD) 2024-10-28 08:37:38 16:16:57 §1-21  

18 Peter Vigren (S) 2024-10-28 08:18:33 16:16:57 §1-21  

19 Rebecca Sellstedt (V) 2024-10-28 08:44:22 16:16:57 §1-21  

20 Maja Westling Palmberg (C) 2024-10-28 08:42:07 16:16:57 §1-21  

21 Igor Hell (M) 2024-10-28 08:10:47 16:16:57 §1-21  

22 Moa Brydsten (S) 2024-10-28 08:30:17 11:03:49 §1-3,10-11  

24 Tomas Wennström (S) 2024-10-28 08:24:22 16:16:57 §1-21  

25 Carin Nilsson (S) 2024-10-28 08:20:42 16:14:45 §1-21  

26 Elmer Eriksson (M) 2024-10-28 08:04:06 16:16:18 §1-20  

27 Nils Seye Larsen (MP) 2024-10-28 08:56:03 16:16:57 §1-21  

29 Andreas Lundgren (S) 2024-10-28 09:00:43 16:16:57 §1-21  

32 Helena Smith (S) 2024-10-28 08:51:29 16:16:57 §1-21  

33 Daniell Andersson (V) 2024-10-28 08:54:21 16:16:57 §1-21  

34 Håkan Johansson (S) 2024-10-28 08:31:59 16:16:57 §1-21  

37 Maria Nilsson (SD) 2024-10-28 07:57:29 16:16:57 §1-21  

38 Mariam Salem (MP) 2024-10-28 09:01:53 16:16:57 §1-21  

40 Anders Norqvist (L) 2024-10-28 08:02:55 16:16:57 §1-21  

41 Åsa Bäckström (V) 2024-10-28 08:57:26 16:16:57 §1-21  

42 Rebecka Jakobsson (S) 2024-10-28 08:29:59 15:32:32 §1-4,10-21  

43 Joline Göttfert (M) 2024-10-28 08:28:35 16:16:57 §1-21  

44 Patrik Brännberg (AP) 2024-10-28 08:35:34 16:16:57 §1-21  



Nr Delegat Starttid Sluttid Närvaro  

45 Anders Sellström (KD) 2024-10-28 08:31:21 16:15:50 §1-21  

46 Fredrik Rönn (C) 2024-10-28 08:41:47 16:16:57 §1-21  

48 Jan Lundberg (S) 2024-10-28 08:20:53 16:16:57 §1-21  

49 Lena Andersson (M) 2024-10-28 08:35:45 16:16:57 §1-21  

50 Liv Olsson Zetterberg (V) 2024-10-28 08:41:53 13:02:16 §1-3,10-12,21  

51 Ali Yasin Dahir (S) 2024-10-28 08:34:10 15:27:08 §1-2,4,10-21  

52 Anders Hägglund (S) 2024-10-28 08:34:09 16:16:57 §1-21  

53 Stefan Nordström (M) 2024-10-28 08:56:27 16:16:57 §1-21  

56 Elin Nejne (S) 2024-10-28 08:29:26 16:16:57 §1-21  

57 Lennart Arvidsson (V) 2024-10-28 08:31:44 16:16:57 §1-21  

58 Robert Axebro (C) 2024-10-28 08:41:38 16:16:57 §1-21  

59 Gunnar Dahlberg (S) 2024-10-28 08:31:32 16:15:50 §1-21  

60 Greger Knutsson (M) 2024-10-28 08:08:08 16:16:57 §1-15,17-20  

61 Beatrice Årebrand (S) 2024-10-28 07:49:59 16:04:34 §1-8,10-21  

62 Linda Lotare (V) 2024-10-28 08:57:28 16:16:57 §1-21  

63 Mehrana Bassami (S) 2024-10-28 09:01:33 16:16:57 §1-21  

64 Emma Vigren (S) 2024-10-28 08:19:06 16:16:57 §1-21  

 
Tjänstgörande ersättare 
202 Pär Berglund (S) 2024-10-28 09:10:52 16:16:57 §3-21  

203 Birgitta Jonsson (S) 2024-10-28 07:57:19 16:15:58 §3-21  

204 Jannice Persson (S) 2024-10-28 08:11:06 16:16:57 §1-21  

206 Ari Leinonen (S) 2024-10-28 09:15:45 16:16:57 §4-9,12-21  

207 Charlotta Vesterlund (S) 2024-10-28 08:11:02 16:16:57 §5-9  

210 Ronny Kassman (S) 2024-10-28 08:26:54 16:16:57 §5-9  

213 Lotta Holmberg (M) 2024-10-28 08:18:48 16:16:57 §3-21  

214 Mikael Thyni (M) 2024-10-28 08:57:43 16:16:16 §1-21  

219 Johan Stål (V) 2024-10-28 09:05:39 16:16:57 §3-21  

221 Tobias Holmbom (V) 2024-10-28 08:32:30 16:16:57 §4-9,13-20  

225 Julia Algotsson (C) 2024-10-28 08:13:42 16:16:57 §1-21  

227 Lars Nilsson (SD) 2024-10-28 08:30:24 16:16:57 §1-21  

228 Mikael Tjäder (SD) 2024-10-28 08:50:15 16:16:15 §3-21  

229 Johan Asplund (MP) 2024-10-28 09:07:58 12:04:08 §3,10-12  

231 Alf Molin (L) 2024-10-28 08:07:39 16:16:57 §3-21  

 
Närvarande ej tjänstgörande ersättare 
211 Titti Ådén (S) 2024-10-28 08:34:42 16:16:57   

215 Åsa Ågren Wikström (M) 2024-10-28 08:13:18 16:16:57   



Nr Delegat Starttid Sluttid Närvaro  

216 Leif Lundgren (M) 2024-10-28 08:12:02 16:16:57   

217 Josefin Gustafsson (M) 2024-10-28 09:04:29 16:15:42   

218 Christer Lindvall (M) 2024-10-28 08:29:50 16:16:57   

222 Rebecca Lagerstedt (V) 2024-10-28 08:53:40 16:16:57   

226 Solveig Granberg (C) 2024-10-28 09:04:45 16:16:57   

232 Wilma Hvirfvel (L) 2024-10-28 08:09:06 16:16:57   

233 Marika Atlegrim (AP) 2024-10-28 08:30:50 16:16:57   

234 Catarina Norlund (AP) 2024-10-28 08:33:24 16:16:57   

236 Lucas Nilsson (KD) 2024-10-28 09:00:18 16:16:57   

 
Frånvarande ledamöter 
23 Mikael Jonsson (SD)     

28 Ellen Ström (V)     

30 Marianne Löfstedt (M)     

31 Anna-Karin Sjölander (C)     

35 Madelene Nord (M)     

36 Anneli Andersson (S)     

39 Per-Erik Johansson (S)     

47 Lena Karlsson Engman (S)     

54 Tobias Lindgren (SD)     

55 Lars Brännström (MP)     

65 Hanna Lundin Jernberg (L)     

 
Frånvarande ersättare 
201 Karin Mariann Lind (S)     

205 Jens Backman (S)     

208 Karl Larsson (S)     

209 Novalie Lilja (S)     

212 Thomas Hartman (S)     

220 Gudrun Nordborg (V)     

223 Hanad Mohamed Abdi (V)     

224 Sven-Olov Allan Edvinsson (C)     

230 Philip Westin (MP)     

235 Jan Kollberg (KD)     
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Övriga deltagare 

 

Tjänstemän 

Anna Holmstedt, nämndsekreterare 

Margaretha Alfredsson, stadsdirektör 

Lena Höök Gustafsson, ekonomidirektör 

Fredrik Lundberg, vd Umeå Kommunföretag AB, § 164‐166 och 173‐175 

Lennart Nilsson, kommunjurist, § 164‐166 och 173‐175 

Eric Lindström, kommunjurist, § 176‐186 

Lena Höök Gustafsson, ekonomidirektör 

Jan Ridfeldt, vd Umeå Energi AB, § 174 

Marcus Hedman, Affärschef Umeå Energi AB, § 174 

 

Ulla‐Britt Lindholm (S), kommunrevisor 

 

   



Sida 3 av 59 

Umeå kommun  Sammanträdesprotokoll 

Kommunfullmäktige  2024‐10‐28 

 

       
Justerares sign:    Utdraget bestyrks: 

 

§ 164 

 

Diarienr: KS‐2024/00039 

Val av justerare och fastställande av dagordning 

2024‐10‐28 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

att till justerare av dagens protokoll utse Tomas Wennström (S) och Joline 

Göttfert (M) 

 

att digital justering äger rum måndag 4 november kl. 15.00 

 

att godkänna dagordning för mötet. 

Beredningsansvariga 

Tomas Jakobsson, kommunsekreterare 

Anna Holmstedt, nämndsekreterare 
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§ 165 

 

Diarienr: KS‐2024/00797 

Interpellation: Miljöpartiets attack på arbetet med 

en fast förbindelse över Kvarken skadar Umeå 

kommuns arbete – vad anser Hans Lindberg (S) om 

detta agerande? Anders Ågren (M) 

Beslut 

Efter ytterligare inlägg av Anders Ågren, Hans Lindberg, Mattias Larsson, 

Davis Kaza, Lars Nilsson, Bore Sköld, Alf Molin, Nils Seye Larsen, Anders 

Sellström, Arvid Lundberg, Patrik Brännberg, Anders Norqvist, Marie‐Louise 

Rönnmark och Johan Asplund beslutar kommunfullmäktige att avsluta 

överläggningen om interpellationen. 

Ärendebeskrivning 

Efter medgivande av kommunfullmäktige ställer Anders Ågren (M)  

följande interpellation till kommunstyrelsens ordförande. 

 

Miljöpartiets attack på arbetet med en fast förbindelse över Kvarken 

skadar Umeå kommuns arbete – vad anser Hans Lindberg (S) om detta 

agerande? 

Umeå styrs av två politiska partier i minoritet: Socialdemokraterna och 

Miljöpartiet. I VK (31/8) kan vi läsa hur Miljöpartiets gruppledare Nils Seye 

Larsen ‐ tillika ordförande i kommunstyrelsens hållbarhetsutskott ‐ i ett 

pressmeddelande har gått ut och avfärdat planerna på en fast förbindelse 

mellan Umeå och Vasa, mellan Västerbotten och Österbotten. 

 

Ordföranden i hållbarhetsutskottet gör också bedömningen att kostnaden 

för en fast förbindelse blir 100 miljarder kronor, vilket onekligen var en 

nyhet för de flesta av oss.  

 

Det är nästan exakt på dagen ett år sedan Umeå fullmäktige i bred enighet 

(med undantag för Arbetarpartiet) ställde sig bakom förslaget till 
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Gemensam utvecklingsstrategi mellan Umeå kommun och Vasa stad. I och 

med detta ställde sig även fullmäktige bakom arbetet med en fast 

förbindelse över Kvarken, som en av många viktiga delar i strategin.  

 

Ett år senare svänger MP i Umeå gällande frågan om fast förbindelse. Trots 

att detta är en mycket viktig del av Umeås långsiktiga arbete för att stärka 

vår region, och förbindelserna mellan Finland, Sverige och vidare till Norge 

och Atlanten. Nu försöker MP medvetet sätta krokben för vårt 

gemensamma arbete med Vasa. 

 

Hade MP varit ett oppositionsparti hade man möjligen kunnat rycka på 

axlarna åt pressmeddelandet, men det blir ett problem då Miljöpartiet 

faktiskt är med och styr Umeå kommun tillsammans med 

Socialdemokraterna. Ett av de två styrande partierna i Umeå tar alltså 

avstånd från arbetet med att möjliggöra en fast förbindelse över Kvarken.  

 

Med anledning av ovanstående ställer jag följande frågor till 

kommunstyrelsens ordförande Hans Lindberg (S): 

1. Vad är din reaktion på Miljöpartiets utspel gällande fast förbindelse 
över Kvarken? 

2. Talar hållbarhetsutskottets ordförande för hela Umeå kommunledning 
när han dömer ut planerna på en fast förbindelse mellan Umeå och 
Vasa? 

3. Hållbarhetsutskottets ordförande gör bedömningen att kostnaden för 
en fast förbindelse ligger på så mycket som 100 miljarder kronor. Delar 
du hans bedömning gällande kostnaderna? 

 

Hans Lindberg (S), kommunstyrelsens ordförande lämnar följande 

skriftliga svar: 

Vasa och Umeå samarbetar på många olika sätt. För att samarbetet ska 

utvecklas ytterligare och bli mer strategiskt och långsiktigt har Umeå 

kommun och Vasa stad beslutat om en Gemensam utvecklingsstrategi. 

Precis som interpellanten skriver antogs utvecklingsstrategin för drygt ett 

år sedan i Umeå kommunfullmäktige 2023‐08‐28.  

 

Visionen som slås fast i utvecklingsstrategin är att vi i framtiden är en 

hållbar region med gränslösa möjligheter. Strategin innehåller fyra 

fokusområden: 1) Ett innovativt, integrerat, växande och hållbart 
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näringsliv, 2) En konkurrenskraftig region som attraherar talanger 3) 

Attraktiva stads‐ och livsmiljöer, 4) Umeå och Vasa – gemensamma 

upplevelser.  

 

Det är under fokusområdet 3 som frågan om fast förbindelse lyfts fram 

under punkten 3.3 Hållbar mobilitet och transport.  

 

Bland annat står att: ”Det nya säkerhetspolitiska läget samt Finlands och 

Sveriges inträde i NATO sätter ytterligare fokus på de öst‐västliga 

transportvägarna och Kvarkenförbindelsen som en viktig länk för 

krisberedskap och materialförsörjning. Städerna ska fortsatt verka för att 

förankra betydelsen av denna funktion. EU:s definition av urbana noder 

sätter särskild fokus på utvecklad mobilitet för kollektiva resor, gång och 

cykel. Visionen finns om en sömlös kollektiv resmöjlighet mellan städerna 

och ett sammanhängande cykelstråk kantat med information och 

upplevelser. Bland företagen i Vasa och Umeå finns redan idag ett stort 

transportberoende och utvecklingen av transportinfrastrukturen måste 

fortsätta att prioriteras högt. Vårt geografiska läge går inte att ändra, 

däremot kan avstånden överbryggas genom utvecklade transportsystem. 

Elflyg och fast förbindelse över Kvarken är två projekt att gemensamt verka 

för.” 

 

Svar på fråga 1  

Mitt besked är att jag och Socialdemokraterna står bakom fullmäktiges 

beslut och att vi står fast vid strävan om en fast förbindelse. Det vore bra 

för Umeå och våra finska vänners gemensamma säkerhet och beredskap, 

för det mellanfolkliga samarbetet, för att stärka utvecklingen för grön 

industri i norra Europa och för att främja en gemensam arbetsmarknad 

som gör att fler människor kan leva och verka på båda sidor av havet. Med 

det sagt är det samtidigt upp till Miljöpartiet och dess medlemmar att göra 

sina ställningstaganden. Vi är två partier som tycker olika i vissa frågor, 

precis som Anders Ågren och hans Allianskamrater ibland tycker olika.  

 

Svar på fråga 2 

Nils Seye Larsen uttalar sig i egenskap av gruppledare för Miljöpartiet i 

Umeå.  
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Svar på fråga 3 

Det finska Trafikledsverket har inlett en förstudie, i enlighet med 

skrivningarna i det finländska regeringsprogrammet, om den fasta 

förbindelsen. Kvarkenrådet är medlem i styrgruppen hos Trafikledsverket. 

Utredningen är tvådelad, parallellt utreds efterfrågan och behov, samt de 

tekniska aspekterna. Trafikledsverkets studier kompletteras av en studie 

kring finansieringslösningar som utförs av Kvarkenrådet. De ekonomiska 

kalkylerna som Nils Seye Larsen hänvisar till är således inte några siffror 

som Kvarkenrådet har tagit del av då möjligheterna till fast förbindelse 

fortfarande är under utredning. I utredningsuppdraget ingår nämligen att 

utreda kostnaden för projektet och kostnaderna är beroende på vilken typ 

av bro som eventuellt väljs, eventuell tunnellösning, i vilken sträckning en 

förbindelse ska byggas i, ska det vara järnväg osv. Det är alltså för tidigt att 

göra uppskattningar av kostnader och utredningens resultat kommer 

presenteras nästa år.     
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§ 166 

 

Diarienr: KS‐2024/00900 

Interpellation: Nya rapporter om vanvård inom 

äldreomsorgen i Umeå; Davis Kaza (AP) och Patrik 

Brännberg (AP) 

Beslut 

Efter ytterligare inlägg av Patrik Brännberg, Carin Nilsson, Åsa Bäckström, 

Elmer Eriksson, Lotta Holmberg, Lars Forsgren, Davis Kaza, Veronica Kerr, 

Lars Nilsson, Mattias Larsson och Rebecca Sellstedt beslutar 

kommunfullmäktige att avsluta överläggningen om interpellationen. 

Ärendebeskrivning 

Efter medgivande av kommunfullmäktige ställer Patrik Brännberg (AP) 

följande interpellation till äldrenämndens ordförande. 

 

Nya rapporter om vanvård inom äldreomsorgen i Umeå Arbetarpartiet har 

haft anledning att ta upp situationen inom äldreomsorgen till diskussion i 

kommunfullmäktige vid ett flertal gånger under det här året. Bakgrunden 

är att ryggraden inom verksamheten, bestående av yrkeskunniga och 

plikttrogna undersköterskor med stort engagemang för sitt arbete, riskerar 

att brytas.  

 

Nu har vi för andra gången detta år kunnat läsa om missförhållanden på 

vård‐ och omsorgsboenden i Umeå i lokala media. I VK (8/10) står följande 

att läsa – vi citerar: ”Flera av de äldre på ett av Umeås vård‐ och 

omsorgsboenden är undernärda. Bristande hygien gör att många får 

hudsvamp och de boende kan få sitta länge i sin avföring eller med 

nerkissade inkontinensskydd.” 

 

”En boende har förlorat 20 kilo sedan hen fick plats på boendet och trots 

ordinerat näringstillskott inte gått upp mer än två kilo på ett halvår. Bristen 

på vätska har gett akut njursvikt och orsakat sjukhusvistelser.” 
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Enligt VK ska Inspektionen för vård och omsorg (Ivo) fått in en rapport om  

omfattande missförhållanden redan i april. Därefter har ytterligare fyra 

anmälningar inkommit efter sommaren. 

 

Umeå kommuns verksamhetschef för vård‐ och omsorgsboenden säger sig, 

i VK‐artikeln, inte känna till rapporterna till Ivo. Däremot säger hon sig vara 

väl medveten om delar av problemen som beskrivs utifrån att det även 

lämnats in två Lex Sarah‐rapporter mot det aktuella boendet. 

 

Detta är alltså inte första gången i år som vi får larmrapporter om 

missförhållanden på vård‐ och omsorgsboenden i Umeå. Men nu måste 

rapporterna dessutom ses mot bakgrund av att de styrande 

Socialdemokraterna och Miljöpartiet förbereder sig för att göra 

nedskärningar på ytterligare 60 miljoner inom äldreomsorgen under 2025. 

 

Mot denna bakgrund ställer vi följande frågor: 

1. Varför har denna situation – som av rapportörerna till Ivo beskrivs som 
vanvård – uppstått? 

2. Hur kan det vara möjligt att verksamhetschefen för vård‐ och 
omsorgsboenden inte känner till att ett boende har rapporterats hela 
fem (5) gånger till Ivo? 

3. Är du beredd att ompröva beslutet att inte begära att äldrenämnden 
tillskjuts mer pengar för att undvika nya nedskärningarna på 60 
miljoner – i ljuset av de uppgifter om de omfattande missförhållanden 
som nu framkommit? 

 

Carin Nilsson (S), äldrenämndens ordförande lämnar följande skriftliga 

svar: 

 

Davis Kaza och Patrik Brännberg har ställt tre frågor till mig angående de 

missförhållanden som uppdagats på en enhet på ett vård‐ och 

omsorgsboende i Umeå. Jag känner precis som interpellanterna 

bestörtning. Jag är förbannad och självklart ska sådant här aldrig 

förekomma i äldreomsorgen.  

 

I sin första fråga undrar interpellanterna varför denna situation har 

uppstått. Såväl jag som andra förtroendevalda i äldrenämnden och 
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äldreförvaltningen har reagerat med både ilska, oro och besvikelse över de 

uppgifter som framkommit. Vi vill alltid erbjuda en trygg och säker vård och 

omsorg. Förvaltningen har agerat och ser inledningsvis olika tänkbara 

anledningar till att denna situation uppstått. Dels handlar det om 

kompetensförsörjning och generell kompetensnivå, dels handlar det om att 

rutiner inte följts.  

 

På det aktuella boendet har det sedan de första signalerna om 

missförhållanden kom arbetats med att hitta rätt åtgärder för att komma 

till rätta med bristerna. Personalen har genomgått riktade utbildningar i 

t.ex. nutrition. En extra sjuksköterska har anställts för att jobba nära 

omvårdnadspersonalen för att se vad som fungerar bra och vad som inte 

fungerar som det ska. Helt enkelt för att kunna ge stöd till medarbetare 

och information till chefer så att man tidigt kan ge stöd, ingripa, korrigera 

och se till att sådant här inte sker. Insatser ges till personal på både individ‐ 

och gruppnivå. En förstärkning har också gjorts av en första linjens chef för 

att säkerställa att de insatser som ska ges varje dag också utförs.  

 

I den andra frågan undrar interpellanterna hur det kan vara möjligt att 

verksamhetschefen för vård‐ och omsorgsboenden inte känner till att ett 

boende har rapporterats fem gånger till IVO. Till denna fråga är svaret att 

verksamhetschefen är väl insatt i de rapporter som gjorts enligt framtagen 

rutin för missförhållanden. Den bygger på inrapportering av avvikelser 

enligt socialtjänstlagen eller hälso – och sjukvårdslagen samt rapportering 

enligt Lex Sarah. All personal är skyldig att följa rutin för att anmäla brister i 

verksamheten.  

 

Om en personal eller någon annan väljer att rapportera in direkt till IVO vid 

sidan om gängse rutin så passerar inte detta verksamhetschef. 

Verksamhetschef får inte kännedom om detta om inte personalen talar om 

det eller IVO hör av sig. Det är såklart något som tarvar att vi ytterligare 

förstärker rutinefterlevnaden. Det får helt enkelt inte vara så att 

informationen inte går fram så att vi inte kan vidta åtgärder direkt när 

tecken på missförhållanden ses.  

 

Slutligen undrar interpellanterna om det finns skäl att ompröva 

budgetfördelningen till äldrenämnden utifrån det som uppdagats. Där är 
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svaret att de allvarliga brister som framkommit i detta fall inte har något 

att göra med budgetfördelningen inför nästa år. Det handlar om att 

avgörande delar av det som åligger vård‐ och omsorgspersonal inte har 

utförts och att man inte följt rutiner för en trygg och god omsorg. Därför 

har åtgärder vidtagits och extra resurser satts in för att säkerställa att det 

här inte ska hända igen. 
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§ 167 

 

Diarienr: KS‐2024/00908 

Interpellation: Rally på Strandpromenaden; Davis 

Kaza (AP) och Patrik Brännberg (AP) 

Beslut 

Efter ytterligare inlägg av Davis Kaza, Christina Bernhardsson, Elmer 

Eriksson, Bore Sköld, Fredrik Rönn, Hans Lindberg, Patrik Brännberg, Lars 

Nilsson, Anders Sellström, Nils Seye Larsen och Tobias Holmbom beslutar 

kommunfullmäktige att avsluta överläggningen om interpellationen. 

Ärendebeskrivning 

Efter medgivande av kommunfullmäktige ställer Davis Kaza (AP) följande 

interpellation till kommunstyrelsens ordförande. 

 

Rally på Strandpromenaden 

Debatten rörande Svenska Rallyts (Rally Sweden) fullfartsträning, det s.k.  

”Shakedown”, på strandpromenaden i centrala Umeå har gått het de 

senaste veckorna. Frågan har väckt ont blod hos många umebor. Så även 

hos Arbetarpartiet. 

 

En rallysträcka innefattar många fordon, servicepersonal samt publik i stor 

mängd. Miljön runt strandpromenaden, med de höga erosionsbranterna 

som sluttar ned mot älven, är känslig. Strandpromenaden är som alla vet 

inte heller anpassad för biltrafik.  

 

I dagarna möttes vi av nyheten att Umeå kommun nu godkänt att Rally 

Sweden får köra sin ”Shakedown” på strandpromenaden. Enligt 

kommunens hemsida skulle detta innebära att strandpromenaden stängs 

av under en halv dag. Tävlingen kommer heller inte att få genomföras om 

vägytan på strandpromenaden inte är frusen. 

 

Trots frågans vikt och den intensiva debatt som omgärdat den har 

kommunens ledande politiker varit medvetet tysta. 
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Med anledning av detta undrar vi: 

1. I vilken kommunal instans har beslutet om att tillåta en rallysträcka på 
Strandpromenaden tagits? 

 

2. Har en miljökonsekvensbeskrivning gjorts avseende de effekter som ett 
rally, med motorstarka fordon samt stor publik, kan tänkas få på 
Strandpromenaden och nämnda erosionskänsliga sluttningar och övrig 
närmiljö? 

3. Har Umeå kommun tagit ställning till eventuella problem med 
säkerheten för publiken i samband med ett rallyevent längs 
strandpromenaden? 

 

4. Varför denna tystnad från dig Hans Lindberg och övriga kommunalråd? 
 

Hans Lindberg (S), kommunstyrelsens ordförande överlämnar 

besvarandet till Christina Bernhardsson (S), tekniska nämndens 

ordförande som lämnar följande skriftliga svar: 

 

2020 fick Umeå kommun en förfrågan från Rally Sweden om att stå värd 

för WM Rally vilket tidigare gått av stapeln i Värmland. Avtal slöts om detta 

mellan kommunen och Rally Sweden för 3 år Resultatet föll väl ut. Vilket 

medförde att ett nytt avtal slöts under förra året gällande förlängning i 

ytterligare 3 år fram till 2027. 

 

Vi som kommun har tagit på oss ett ansvar som delarrangör i detta event 

och ska därför arbeta för att arrangemanget ska kunna genomföras på ett 

bra sätt. I detta ingår att samarbeta med arrangören och att fullfölja 

ingångna avtal. 

 

Man kan tycka mycket och olika om många arrangemang, demonstrationer 

av olika slag och även så kallade jippon. Därför är det viktigt att det görs en 

saklig och rättssäker bedömning utifrån de lagrum som finns. Våra 

tjänstepersoner som handlägger ärenden varje dag är de som är mest 

kvalificerade att göra detta på ett professionellt sätt.  
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Det är viktigt att än en gång påminna om att det är en demokratisk 

grundprincip är att alla ansökningar ska behandlas lika, utan att godtyckliga 

värderingar vägs in. 

 

De skrivningar som florerat kring att kommunen har gett tillstånd till tävling 

på Strandpromenaden är felaktigt. Det som arbetats fram är ett underlag, 

en sorts nyttjanderättstillstånd för att få nyttja mark, vilket är en 

förutsättning för att Rally Sweden ska kunna göra en ansökning till 

Länsstyrelsen om Tävling på väg. När den lämnats in kommer Länsstyrelsen 

att skicka den till en rad instanser på remiss, där kommunen är en av dessa. 

  

Svar på frågorna 

1) Upplåtelse av detaljplanelagd kommunal mark sker via 
tjänstepersoner utifrån av Tekniska nämnden fastställd 
delegationsordning.  
 

2) När det gäller Strandpromenadens stabilitet att klara av rallybilarna, 
är bedömningen att det kommer fungera. När det kommer till 
miljökonsekvensutredning så är det inte något som bedöms när 
markupplåtelse görs, utan det får länsstyrelsen besluta om huruvida 
det ska göras och av vilken lämplig instans. 
 

Ser man till den klimatberäkning som presenterades i juni efter 

rallyt 2023 visade det att största andelen utsläpp genererade 

besökares resor till/från evenemanget med 37%. Några ytterligare 

exempel är: TV‐ produktion gav 12%, måltider gav 2%, div kring 

RedBarn arena gav 2%, rallybilarna gav 1% och bussar 0,04%. 

Många fler nedslag är också presenterade i den redovisningen.  

 

3) All säkerhetsbedömning för publik och dyl. görs av polis och 
länsstyrelse. Den bedömningen ingår inte när markupplåtelse görs. 
 

4) Vi utgår från att alla som företräder kommunen anser att ingångna 
avtal ska hållas och arbetar för att de förverkligas.   
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§ 168 

 

Diarienr: KS‐2024/00929 

Interpellation: Skolresultat för elever med särskilda 

behov; Maja Westling Palmberg (C) 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

att bordlägga interpellationen till nästa sammanträde då respondenten 

inte närvarar vid ärendets behandling under dagens sammanträde. 

Ärendebeskrivning 

Maja Westling Palmberg (C) har inkommit med en interpellation till för‐ 

och grundskolenämndens ordförande.     
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§ 169 

 

Diarienr: KS‐2024/00937 

Interpellation: Bevarandet av kulturhistoriska 

byggnader i Umeå; Alf Molin (L) 

Beslut 

Efter ytterligare inlägg av Alf Molin, Christina Bernhardsson, Robert Axebro, 

Ulrik Berg, Mikael Berglund och Patrik Brännberg beslutar 

kommunfullmäktige att avsluta överläggningen om interpellationen. 

Ärendebeskrivning 

Efter medgivande av kommunfullmäktige ställer Alf Molin (L) följande 

interpellation till tekniska nämndens och byggnadsnämndens ordförande. 

 

Bevarandet av kulturhistoriska byggnader i Umeå 

 

Kulturhistoriska byggnader i Umeå är en viktig del av kommunens historia 

och identitet. Sådana byggnader ska, enligt kulturminneslagen, skyddas då 

de är viktiga för en kommuns identitet och historia samt har i många fall ett 

stort värde för invånarna.  

 

I Umeå finns idag sammanlagt 34 byggnader som av länsstyrelsen är 

klassade som kulturhistoriskt värdefulla. 

 

Byggnadsnämnden beslutade i mars månad i år mot tjänstemännens 

förslag, efter ansökan från tekniska nämnden, att bevilja rivning av Q‐märk 

stall/ridhus på före detta K4 stallområde. Detta beslut väcker frågor kring 

hur Umeå kommun som fastighetsägare behandlar våra kulturhistoriska 

byggnader.  

 

Länsstyrelsen stoppade rivningen och begärde en grundlig utredning, för 

att visa att det finns möjlighet till alternativa lösningar för att bevara dessa 

viktiga byggnader. Som framgår av beslutet är det avgörande att 
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fastighetsägaren i sådana här situationer väger kulturarvet mot 

hälsoriskerna.  

 

Frågan inställer sig hur vi kan säkerställa att inte fler historiskt värdefulla 

byggnader hamnar i liknande situationer där ansökan om rivning verkar 

vara den enklaste lösningen på en kulturhistorisk utmaning. Kommunen 

har ett ansvar att bevara vårt kulturarv och säkerställa att våra byggnader 

får det underhåll de behöver för att motverka förfall. 

 

Liberalerna och andra partier har i byggnadsnämnden uttryckt oro inför 

beslutet om rivning av K4‐stall/ridhus utan hänsyn till det kulturella värdet 

samt fullt ut undersökts om det finns alternativa användningsområden. 

Umeå kommun måste göra sitt vad lagen ålägger kommunen som 

fastighetsägare för att skydda våra gemensamma kulturhistoriska 

byggnader, särskilt när dessa byggnader är djupt förankrade i stadens 

historia och kanske unika i sitt slag i landet.  

 

Med anledning av detta ställer jag följande frågor till tekniska nämndens 

ordförande Christina Bernhardsson (S) och byggnadsnämndens 

ordförande Mikael Berglund (S): 

 

1. Hur många Q‐märkta byggnader har idag fastighetsägaren Umeå 
kommun? 

2. Vilka rutiner och system finns för att säkerställa regelbundet underhåll 
av dessa kulturhistoriska byggnader? Finns det behov av att stärka 
dessa rutiner för att bättre bevara vårt kulturarv, så att vi kan 
förhindra situationer där rivning ses som den enklaste lösningen? 

3. Finns det anledning att se över beredningsprocessen för nyttjandet av 
de fastigheter som är beslutade att inneha ett kulturhistoriskt värde? 

 

Christina Bernhardsson (S), tekniska nämndens ordförande lämnar 

följande skriftliga svar: 

 

Den kulturhistoria som Umeås byggnader har ska vi vara stolta över och 

självklart visa upp på bästa sätt oavsett om det är kommunen som 

fastighetsägare eller privata fastighetsägare. Att fastigheter vårdas och att 

förfall undanröjs är viktigt. 
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Det finns flera olika benämningar som många använder sig av och det krävs 

en liten presentation av det känner jag för att minimera felkällor när det 

kommer till skyddande och bevarande.  

 

Det starkaste skyddet som en byggnad kan få är byggnadsminne. Skyddet 

beslutas av länsstyrelsen i enlighet med kulturmiljölagen (SFS 1988:950) 

och innebär att byggnaden eller platsen har ett så högt kulturhistoriska 

värde att den måste bevaras för framtiden exempelvis offentliga 

monument, kungliga slott eller anläggning av kulturhistoriskt värde. 

 

Riksintresse för kulturmiljövård är områden som klassas som riksintressen 

enligt miljöbalken som ska beaktas vid planering och byggnationer i 

stadsdelar och landskapsmiljöer som har stor historisk betydelse på 

nationell nivå. 

 

I detaljplanen kan skydd betecknas med lilla k, lilla q och stora Q. 

Lilla k innebär att en byggnads eller områdes karaktärsdrag ska bibehållas. 

Stora Q är en bestämmelse om hur en byggnad eller ett område får 

användas. Den säger inget om vilket ändamål en byggnad ska ha, men 

användningen ska vara anpassad till byggnadens kulturvärden. 

 

Lilla q betecknar att byggnaden är särskilt kulturhistoriskt värdefull och inte 

får förvanskas. Vad detta innebär preciseras med skyddsbestämmelser på 

plankartan, Det kan vara rivningsförbud eller att befintlig gestaltning och 

detaljering ska bibehållas. Skyddsbestämmelser kan reglera sådant som 

vanligtvis inte är bygglovspliktigt. Lilla q är genom sin precisering det 

starkaste skydd en byggnad kan få i en detaljplan. 

 

Svar på frågorna  

1) I Umeå kommun finns enligt länsstyrelsen 36 fastigheter som är 
skyddade som byggnadsminne. Av dessa ägs Rådhuset av Umeå 
kommun, ytterligare ägs några av kommunala bolag ex vis 
Smörasken och von Ahnska magasinet (Umeå Energi), Moritzska 
gården (Bostaden).  I dagsläget finns ingen fullständig 
sammanställning över några q‐märkta byggnader. 
 

2) Samtliga av Umeå kommuns fastigheter ingår i ordinarie 
underhållsplaneringen, exploateringsfastigheter hanteras i särskild 
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ordning. Om frågan om rivning avser Stallarna så är orsaken till 
behovet av att riva att stommen innehåller farliga cancerogena 
ämnen.  

 

3) Vid beredning av användandet av kommunens fastigheter utgår 
processen från de kommunala lokalbehoven, detaljplanerna mm. 
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§ 170 

 

Diarienr: KS‐2024/00938 

Interpellation: Är schablontider förenligt med 

personcentrerad vård? Veronica Kerr (KD) 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar  

 

att behandla interpellationen på nästa sammanträde 2024‐11‐25 

eftersom ärendet inte hade hanterats i äldrenämnden vid tidpunkten för 

att lämna in interpellationssvar till dagens sammanträde. 

Ärendebeskrivning 

Veronica Kerr (KD) har inkommit med en interpellation till äldrenämndens 

ordförande.     
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§ 171 

 

Diarienr: KS‐2024/00863 

Fråga: Företagsklimatet i Umeå – plats 148 av 290 

kommuner; Anders Ågren (M) 

Beslut 

Efter ytterligare inlägg av Anders Ågren och Hans Lindberg beslutar 

kommunfullmäktige att avsluta överläggningen om frågan. 

Ärendebeskrivning 

Efter medgivande av kommunfullmäktige ställer Anders Ågren (M) följande  

fråga till kommunstyrelsens ordförande. 

 

Företagsklimatet i Umeå – plats 148 av 290 kommuner 

Svenskt Näringsliv har publicerat sin årliga ranking av kommunernas 

företagsklimat. I årets ranking hamnar Umeå på plats 148 av landets 290 

kommuner gällande företagsklimatet. Vi borde prestera betydligt bättre, 

även om det är en liten förbättring jämfört med tidigare år. 

 

Sedan tidigare har jag i olika sammanhang lyft fram att företagen i Umeå 

sysselsätter över 43 000 personer, vilket motsvarar 13,4 miljarder kronor i 

skatteintäkter. Att förbättra det lokala företagsklimatet är såklart centralt 

för lokal och regional utveckling.  

 

Umeå borde ligga bättre till gällande företagsklimat. Men en av landets 

högsta kommunalskatter, konkurrens från kommunen gentemot privata 

näringslivet, kommunens service och bemötande vid handläggning av 

företagsärenden, samt attityd bland politiker och tjänstemän till 

företagande är sådant som tynger resultatet i jämförelse med övriga  

kommuner i landet. 

 

Jag är övertygad om att det finns mycket att göra i förbättringsväg. 

Moderaternas ambition, är att Umeå kommun borde ligga i topp‐10 när 

kommunernas företagsklimat rankas i Sverige. 
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Mina frågor till Hans Lindberg (S) blir därför:  

1. Är du nöjd med Umeå kommuns resultatet i Svenskt Näringslivs ranking 
beträffande kommunernas företagsklimat? 

2. Är du beredd att höja ambitionerna, och vidta åtgärder för att bli en av 
landets bästa kommuner för företagande? 

 

Hans Lindberg (S), kommunstyrelsens ordförande svarar på frågan: 

Tack så mycket ordförande. Ja, nöjd Anders, det ska man väl aldrig vara, 

man ska väl alltid jobba med ständiga förbättringar, men dock kan vi ändå 

glädjas över att, bland städer över hundratusen, så ligger faktiskt Umeå på 

en sjundeplats, och det man också ser, är att städer över hundratusen 

sjunker i ranking. Det är glädjande att vi ändå har förbättrat vår placering, 

att vi också ligger bäst bland våra norrländska städer, 24. Umeå ligger bäst i 

hela Norrland; Östersund tvåa sedan Hudiksvall, Skellefteå, Sundsvall, 

Söderhamn, Övik, Gävle, Piteå, Luleå, Kiruna och Härnösand. De större 

städerna över hundratusen så ligger vi faktiskt väldigt bra till, men med det 

sagt så vill jag säga, att vi har en viktig roll att fortsätta att jobba med 

företagsklimatet och nya arbetstillfällen och där ser vi att vi har ökat med 

nästan 4900 arbetstillfällen de senaste åren, vilket är väldigt glädjande. Sen 

är det ju så att näringslivsranking är en delmängd, vi mäter ju på många 

andra sätt också. Det är några 100 företag här i Umeå av över 10 000 

företag som har hörts i den här, och vi mäter även på andra sätt också, och 

det är klart att tittar man då på vad vi behöver göra, så det vi ser i den här 

undersökningen, att företag är i behov av mer infrastruktur, och där tar vi 

fram ett par 100 hektar industrimark. Vi har inte invigt den, men den är 

klar, godsbangården på Dåvamyran, den är byggd för över 200 miljoner för 

att också tillgodose fler arbetstillfällen och fler företag. Sen har vi också 

uppvaktat generaldirektören för västra länken och också fått till diskussion 

för att planera för ytterligare infrastruktur. Vad synd Anders att du inte 

kunde vara med på det mötet, det var ett väldigt bra möte, för det är precis 

det företagarna vill, att infrastruktur/logistik ska fungera i Umeå. Sedan 

organisationen företagarna lyfter själv fram vikten av bra samverkan, och 

där har vi dialogforum med företagsråd. Vi har också innovationsråd för att 

också lyfta fram de synpunkter som man har. Vi har också inrättat en tjänst 

i Umeå kommun för att kunna hantera anmälningar för konkurrens som 

man upplever som orättvis, och vi ska också komma ihåg att Umeå 

kommun är den del, den kommun i norra Sverige, som upphandlar mest 



Sida 23 av 59 

Umeå kommun  Sammanträdesprotokoll 

Kommunfullmäktige  2024‐10‐28 

 

       
Justerares sign:    Utdraget bestyrks: 

 

privata företag i våra upphandlingar, så där vi kommit väldigt långt. Så att 

mycket av det som Anders har lyft upp är också det som är prio i 

kommunen och vi har också väldigt många tjänstemän som jobbar med 

detta. Mer går att göra men vi har också stigit i rankingen och vi är topp sju 

ibland städer över hundratusen, så att ditt mål om plats tio har vi redan 

uppnått i och med att vi jämför oss med städer över hundratusen. 
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§ 172 

 

Diarienr: KS‐2024/00944 

Fråga: Anser S att risk‐ och konsekvensanalys för 

ökade hemtjänst‐avgifters effekt på brukares hälsa 

och vårdbehov genomförts? Liv Zetterberg (V) 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

att bordlägga frågan till nästa sammanträde 2024‐11‐25, då 

interpellanten inte närvarar vid frågans behandling under dagens 

sammanträde. 

Ärendebeskrivning 

Liv Zetterberg (V) har inkommit med en interpellation till äldrenämndens 

ordförande.   

 

 

   



Sida 25 av 59 

Umeå kommun  Sammanträdesprotokoll 

Kommunfullmäktige  2024‐10‐28 

 

       
Justerares sign:    Utdraget bestyrks: 

 

§ 173 

 

Diarienr: KS‐2024/00588 

Delårsrapport januari‐augusti 2024 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

att fastställa Umeå kommunkoncerns resultat till 465 mnkr 

 

att fastställa Umeå kommuns resultat till 190 mnkr  

 

att fastställa styrelse och nämnders budgetavvikelse till 24 mnkr 

 

att fastställa Umeå kommuns delårsrapport för perioden januari – augusti 

2024. 

Ärendebeskrivning 

 

Resultat – utfall, budgetavvikelse och prognos 

I kommunstyrelsens delårsrapport redovisas ett positivt resultat för årets 

åtta första månader för kommunkoncernen som uppgår till 465 mnkr 

(miljoner kronor), vilket är en minskning med 29 mnkr i jämförelse med 

samma period föregående år.  

 

Kommunens resultat uppgår till 190 mnkr, vilket är en minskning med 114 

mnkr jämfört med samma period föregående år. Förändringen består 

främst i en ökning av verksamhetens kostnader. Ökningen av 

verksamhetens kostnader beror på högre pensionskostnader på grund av 

inflationens påverkan på värdesäkring av förmånsbestämda pensionsdelar 

samt högre lönekostnader på grund av lönerörelser och fler anställda.  

 

Kommunens resultat om 190 mnkr innebär en positiv budgetavvikelse på 

37 mnkr för perioden. Budgetavvikelsen beror på högre bidrag från 

Länsstyrelsen, Socialstyrelsen och Skolverket, försäkringsersättningar, 
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högre intäkter från försäljning av exploateringsfastigheter, högre generella 

statsbidrag och utjämning än budget samtidigt med högre kostnader än 

budgeterat för insatser för barn och unga samt inom missbruksvård för 

vuxna, högre kostnader för sanering samt högre pensionskostnader än 

förväntat.  

Styrelse och nämnder redovisar en positiv budgetavvikelse efter årets åtta 

första månader på 24 mnkr i förhållande till de budgetramar som 

fullmäktige fastställt.  

Helårsprognosen för kommunkoncernens resultat beräknas till 308 mnkr 

(424 mnkr). Kommunens prognosticerade resultat uppgår till 64 mnkr, 

vilket är 219 mnkr lägre än resultatet föregående år. Det prognosticerade 

resultatet innebär en negativ budgetavvikelse på 29 mnkr och förklaras 

främst av: 

 

 ökade priser och fler insatser för barn och unga samt inom 
missbruksvård för vuxna 

 lägre intäkter från kraftverksamheten i Stornorrfors 

 högre pensionskostnader, på grund av högre löneunderlag för de 
avgiftsbestämda pensionerna 

 bättre finansnetto än förväntat 

 högre intäkter från försäljning av exploateringsmark 

 erhållna försäkringsersättningar för brand och takras 

För 2024 prognosticeras resultatet för kommunen landa betydligt lägre än 

tidigare år och lägre än resultatmålet på 1 procent av skatteintäkter, 

generella statsbidrag och utjämning. Oroande är att flera nämnder 

prognosticerar underskott även för 2024. Även om de ekonomiska 

förutsättningarna förbättras 2025 kommer vidtagna och planerade 

åtgärder inom nämnderna att behöva fullföljas för att få en ekonomi i 

balans inom berörda nämnder. För att inte försämra den finansiella 

ställningen behöver kommunens resultat vara betydligt högre utifrån den 

höga investeringsnivån. 

Styrelse och nämnder prognostiserar för helåret 2024 en negativ 

budgetavvikelse på 61 mnkr, där de största negativa avvikelserna finns 

inom Individ‐ och familjenämnden (‐66 mnkr) samt Byggnadsnämnden (‐15 

mnkr).  
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Enligt fullmäktiges regler för god ekonomisk hushållning ska nämnder som 

redovisar eller befarar ett underskott som överstiger en procent av tilldelad 

budgetram och om underskottet uppgår till mer än 1 mnkr snarast redovisa 

pris‐ och tidsatt åtgärdsplan till kommunstyrelsen och vidta de åtgärder 

som krävs för att uppnå en budget i balans.  

Följande nämnder prognosticerar i delårsuppföljningen ett underskott för 

helåret 2024 på över 1 procent och 1 mnkr; Individ‐ och familjenämnden, 

Byggnadsnämnden, Umeregionens brand‐ och räddningsnämnd samt 

Fritidsnämnden. Befarade underskott för Umeregionens brand‐ och 

räddningsnämnd samt Fritidsnämnden har identifierats i delårsbokslutet 

per 31 augusti 2024. Kommunstyrelsen har följt befarade underskott för 

Individ‐ och familjenämnden samt Byggnadsnämnden sedan 2023. 

Kommunstyrelsen har genom KSnau1 fört dialoger med dessa nämnder om 

åtgärdsplaner och ekonomins utveckling. Nämnderna prognostiserar inte 

att komma inom ram under 2024, då vidtagna och planerade åtgärder inte 

får full effekt under detta år. 

Investeringar – utfall, budgetavvikelse och prognos 

Kommunkoncernens nettoinvesteringar uppgår per 31 augusti 2024 till 

2 167 mnkr (1 442 mnkr). Kommunkoncernens investeringar är på en högre 

nivå jämfört med föregående år, och förändringen beror främst på 

kommunens förvärv av Nolia Arena samt nya avtal för finansiell leasing. 

  

Kommunens nettoinvesteringar för årets åtta första månader uppgår per 

31 augusti 2024 till 1 427 mnkr (581 mnkr), vilket är 95 mnkr lägre än 

beslutad investeringsram. Avvikelsen beror framför allt på att investeringar 

i kommunens exploateringsverksamhet, fastighetsinvesteringar, samt 

investeringar i gator och vägar har blivit försenade eller framflyttade. 

 

Prognosen för kommunkoncernens investeringar för innevarande år 

beräknas till 3 398 mnkr (2 527 mnkr).  

 

Prognosen för kommunens investeringar beräknas till 2 145 mnkr (1 103 

mnkr). Av detta är 418 mnkr nytecknad finansiell leasing. Exklusive 

 
1 Kommunstyrelsens näringslivs‐ och arbetsutskott (KSnau) 
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finansiell leasing är prognosen att cirka 69 procent av årets ramanslag 

(2 481 mnkr) kommer att nyttjas. Budgetavvikelsen är främst bland 

investeringsprojekt inom utbildningsverksamheten samt inom mark och 

exploatering. Prognosen baseras på en högre investeringstakt under de 

sista fyra månaderna under året och att avräkningen mellan kommunen 

och Trafikverket avseende ansvarsbyte för vägarna längs Västra länken inte 

bedöms inträffa under perioden.  

Balanskravsresultat 

Kommunens balanskravsresultat för årets åtta första månader, dvs 

periodens resultat justerat för realisationsvinster från försäljning av 

anläggningstillgångar, uppgår till 180 mnkr. Kommunstyrelsen 

prognostiserar i delårsrapporten att kommunen kommer att redovisa ett 

positivt balanskravsresultat om 54 mnkr för helåret 2024 och bedömningen 

är utifrån det att kommunallagens balanskrav uppnås. 

God ekonomisk hushållning och måluppfyllelse 

Kommunfullmäktige har beslutat om grunduppdrag, inriktningsmål, 

personalpolitiska mål, tilläggsuppdrag och finansiella mål för kommunen. 

Några kommunkoncernövergripande finansiella mål har inte satts upp i 

”Planeringsdirektiv, budget och investeringar för 2024”. 

 

I delårsrapporten görs en uppföljning av nämndernas grunduppdrag samt 

uppfyllelsen för ett finansiellt mål, fyra inriktningsmål, tre personalpolitiska 

mål och åtta tilläggsuppdrag som kommunfullmäktige har fastställt i 

”Planeringsförutsättningar, budget och investeringar för 2024”. 

Uppföljningen görs genom en sammanvägd bedömning utifrån 

nämndernas och styrelsens rapportering per 2023‐08‐31.  

 

Uppföljningen visar att: 

 kommunfullmäktiges finansiella mål uppnås per sista augusti.  

 Tolv (av sexton) nämnder gör bedömningen för perioden att 
grunduppdraget uppfylls i hög grad. Tre nämnder bedömer att det 
uppfylls i viss grad och för en nämnd saknas bedömning. 

 För ett av kommunfullmäktiges fyra inriktningsmål bedöms arbetet 
gå enligt plan och för tre av målen är bedömningen att mer arbete 
krävs. 

 För samtliga tre personalpolitiska mål bedöms arbetet gå enligt plan 
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 Av totalt åtta tilläggsuppdrag är ett genomfört och sju delvis 

genomförda.  

Prognosen för helåret är att: 

 Det finansiella målet uppnås inte vid årets slut.  

 Prognosen för årets slut är att sex tilläggsuppdrag kommer att vara 

genomförda och två delvis genomförda. 

För att uppnå god ekonomisk hushållning enligt kommunfullmäktiges 

fastställda definition ska kommunens finansiella mål och 

verksamhetsmässiga grunduppdrag uppnås. Kommunstyrelsen bedömer 

mot bakgrund av ovanstående att god ekonomisk hushållning delvis nås för 

kommunen och kommunkoncernen för perioden januari till augusti 2024. 

 

Kommunstyrelsen bedömer mot bakgrund av ovanstående prognos att god 

ekonomisk hushållning delvis nås för kommunen och kommunkoncernen 

för helåret 2024. 

Beslutsunderlag 

Delårsrapport januari‐augusti 2024 

Beredningsansvariga 

Lena Höök Gustafsson, ekonomidirektör 

Malin Blom, redovisningschef  

Maria Edlund, controller 

Dan Gideonsson, ledningskoordinator 

Lina Renfors, koordinator 

Urban Blomdahl, budgetchef 

 

Näringslivs‐ och arbetsutskottets beslutsordning 

Yrkanden 

Anders Ågren (M) – Rättelse av belopp i att‐satsen: att fastställa styrelse 

och nämnders budgetavvikelse från ‐61 mnkr till +24 mnkr. 

 

Propositionsordning som godkänns 
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Näringslivs‐ och arbetsutskottet beslutar enligt tjänsteskrivelsens förslag 

med rättelse av att‐satsen enligt Anders Ågrens förslag: att fastställa 

styrelse och nämnders budgetavvikelse från ‐61 mnkr till +24 mnkr. 

 

Kommunstyrelsens beslutsordning 

Kommunstyrelsen beslutar enligt näringslivs‐ och arbetsutskottets förslag. 

 

Kommunfullmäktiges beslutsordning 

Föredragande: Lena Höök Gustafsson 

Följande yttrar sig: Hans Lindberg, Anders Ågren, Bore Sköld, Davis Kaza, 

Anders Sellström, Nils Seye Larsen och Janet Ågren. 

 

Yrkanden 

Hans Lindberg (S), Anders Ågren (M), Davis Kaza (AP), Anders Sellström 

(KD), Nils Seye Larsen (MP) och Janet Ågren (S) – Bifall till 

kommunstyrelsens förslag. 

 

Propositionsordning som godkänns 

Bifall mot avslag till kommunstyrelsens förslag. Ordföranden finner att 

kommunfullmäktige beslutar enligt kommunstyrelsens förslag.  

Beslutet ska skickas till 
Beredningsansvariga      
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§ 174 

 

Diarienr: KS‐2024/00928 

Umeå Energi AB delägare i Modity Energy Trading 

AB genom förvärv av 25 % av aktierna 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

att Umeå Energi blir delägare i Modity Energy Trading AB i enlighet med 

beslut i styrelserna för Umeå Energi AB och Umeå Kommunföretag AB. 

Ärendebeskrivning 

Styrelserna i Umeå Energi AB och Umeå Kommunföretag AB föreslår att 

Umeå Energi AB blir delägare i Modity Energy Trading AB genom förvärv av 

25 % av aktierna. 

 

Öresundskraft har tillsammans med Jönköping Energi, Kraftringen Energi 

och Umeå Energi undertecknat en avsiktsförklaring om att utvärdera 

möjligheten att utvidga ägandet i energihandelsbolaget Modity Energy 

Trading AB (Modity). Modity är ett av Sveriges ledande energihandelsbolag 

och bolaget ägs idag av Kraftringen Energi samt Öresundskraft. Umeå 

Energi har sedan tre år tillbaka avtal om Krafthandel med Modity. Det 

breddade ägandet möjliggörs genom att Kraftringen och Öresundskraft 

lämnar ett erbjudande till Jönköping Energi och Umeå Energi att köpa 

nyemitterade aktier i Modity. De nya ägarna tillför genom nyemissionen 

kapital till Modity och blir delägare om vardera 25% ägarandel. 

Beslutsunderlag 

Styrelseprotokoll Umeå kommunföretag AB 2024‐10‐14. 

Styrelseprotokoll Umeå Energi AB 2024‐09‐26. 

Tjänsteskrivelse 2024‐09‐26. 

 

Kommunstyrelsens beslutsordning 

Kommunstyrelsen beslutar enligt Umeå Kommunföretag AB:s förslag. 
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Kommunfullmäktiges beslutsordning 

Föredragande: Jan Ridfeldt och Marcus Hedman 

Följande yttrar sig: Åsa Bäckström, Emma Vigren, Mikael Berglund och 

Patrik Brännberg.  

 

Yrkanden 

Emma Vigren (S) och Mikael Berglund (S) – Bifall till kommunstyrelsens 

förslag. 

 

Propositionsordning som godkänns 

Bifall mot avslag till kommunstyrelsens förslag. Ordföranden finner att 

kommunfullmäktige beslutar enligt kommunstyrelsens förslag.  

Beslutet ska skickas till 
Fredrik Lundberg, vd Umeå Kommunföretag AB 

Jan Ridfeldt, vd Umeå Energi AB     
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§ 175 

 

Diarienr: KS‐2023/00347 

Motion 9/2023: Minska ofrivilligt helgarbete och 

delade turer – inför frivilliga helgtjänster i 

omsorgen; Lennart Arvidsson (V), Åsa Bäckström (V) 

och Liv Zetterberg (V) 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

att anse motion 9/2023: Minska ofrivilligt helgarbete och delade turer – 

inför frivilliga helgtjänster i omsorgen besvarad enligt individ‐ och 

familjenämndens, äldrenämndens och jämställdhetsutskottets yttranden. 

 

Reservation 

Bore Sköld, för Vänsterpartiet och Lars Forsgren, för Sverigedemokraterna 

reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande om att bifalla 

motionen. 

 

Särskilt uttalande 

Patrik Brännberg (AP) och Davis Kaza (AP) deltar inte i beslutet. 

Ärendebeskrivning 

I en motion väckt vid kommunfullmäktige i april 2023 yrkar Lennart 

Arvidsson (V), Åsa Bäckström (V) och Liv Zetterberg (V): 

 

att Umeå kommunfullmäktige ger personalnämnden i uppdrag att 

tillsammans med facklig part sammanställa ett förslag för hur frivilliga 

helgtjänster kan införas i kommunens omsorgsverksamheter. 

 

Förvaltningens yttrande 

Förhandlingschef delar motionärens samt individ‐ och familjenämndens 

och äldrenämndens uppfattning i deras yttrande. Att införa 
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helgtjänstgöring kan vara ett sätt att underlätta kompetensförsörjning till 

vård‐ och omsorg samt att förbättra arbetsmiljön för tillsvidareanställd 

personal. Detta genom att minska frekvensen på helgtjänstgöring och 

åstadkomma ett förbättrat arbetsschema. Möjlighet finns vidare för 

exempelvis studenter att få möjlighet till en extra inkomst samtidigt som 

en viktig arbetsinsats görs inom Umeå kommun. 

 

Arbetsrättsligt så är heltidsanställning norm i Lagen om Anställningsskydd 

fr.o.m. 2022‐10‐01. Det finns dock möjlighet för arbetsgivaren att 

deltidsanställa som ett undantag från normen om detta kan motiveras ur 

verksamhetssynpunkt samt att ge en motivation till arbetstagaren om hen 

så begär. Detta behöver vidare inom samverkanssystemet föras dialog med 

och samverkas med berörda fackliga parter innan införande.  

 

Arbetsgivarens uppfattning är i enlighet med SKR:s råd i detta att det är 

arbetstidsmått enligt arbetstidslagen och i enlighet med Allmänna 

bestämmelsers 13 § som ska gälla också vid enbart helgtjänstgöring. Det 

innebär att det blir fråga om en deltidsanställning med en 

sysselsättningsgrad beroende på hur mycket tid som arbetas per vecka och 

schemaperiod. En arbetstidsförkortning är vidare i regel en stor kostnad 

och måste alltid ställas i proportion till andra arbetsgruppers 

veckoarbetstidsmått. Arbetsgivarens uppfattning är utifrån detta att någon 

arbetstidsförkortning gällande helgtjänstgöring inte ska införas.  

Förhandlingschef ställer sig sammanfattningsvis positiv till förslaget om att 

införa helgtjänstgöring men med beaktande av ovanstående. 

 

Ett genomförande av motionens uppdrag bör dock inte genomföras av 

personalnämnden, utan av berörda nämnder. 

Förslag till beslut (tjänsteskrivelsen) 

Kommunfullmäktige beslutar att bifalla Motion 9/2023: Minska ofrivilligt 

helgarbete och delade turer – inför frivilliga helgtjänster i omsorgen. 

Beslutsunderlag 

Motion 9/2023: Minska ofrivilligt helgarbete och delade turer – inför 

frivilliga helgtjänster i omsorgen 

Äldrenämndens yttrande 
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Individ‐ och familjenämndens yttrande 

Jämställdhetsutskottets protokoll 2023‐11‐03.  

Beredningsansvariga 

Stefan Larsson 

 

Näringslivs‐ och arbetsutskottets beslutsordning 

Yrkanden 

Tomas Wennström (S), Andreas Lundgren (S), Mattias Larsson (C) och 

Anders Ågren (M)  – att anse motionen besvarad. 

 

Bore Sköld (V) – Bifall till tjänsteskrivelsens förslag (bifall till motionen). 

 

Propositionsordning som godkänns 

Bifall till Wennströms m.fl. förslag om att anse motionen besvarad mot 

bifall till tjänsteskrivelsens förslag om att bifalla motionen. Ordföranden 

finner att näringslivs‐ och arbetsutskottet bifaller att anse motionen 

besvarad. 

 

Reservation 

Bore Sköld (V) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget förslag om 

att bifalla motionen. 

 

Kommunstyrelsens beslutsordning 

Yrkanden 

Tomas Wennström (S), Anders Ågren (M), Nils Seye Larsen (MP), Mattias 

Larsson (C) och Veronica Kerr (KD) – Bifall till näringslivs‐ och 

arbetsutskottet förslag. 

 

Bore Sköld (V), Lars Forsgren (SD) och Maria Lindvall (‐) (L) – Bifall till 

motionen. 

 

Propositionsordning som godkänns 

Bifall till näringslivs‐ och arbetsutskottet förslag (anse motionen besvarad) 

mot bifall till motionen. Ordföranden finner att kommunstyrelsen beslutar 

enligt näringslivs‐ och arbetsutskottet förslag. 
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Reservation 

Bore Sköld (V) och Lars Forsgren (SD) reserverar sig mot beslutet till förmån 

för eget yrkande om att bifalla motionen. 

 

Kommunfullmäktiges beslutsordning 

Följande yttrar sig: Lennart Arvidsson, Tomas Wennström, Andreas 

Lundgren, Åsa Bäckström, Lars Forsgren, Veronica Kerr, Patrik Brännberg, 

Robert Axebro, Lotta Holmberg, Alf Molin, Maria Lindvall, Mariam Salem, 

Carin Nilsson, Jan‐Olov Carlsson och Rebecca Sellstedt.  

 

Yrkanden 

Lennart Arvidsson (V), Åsa Bäckström (V), Lars Forsgren (SD), Maria 

Lindvall (‐) (L), Jan‐Olov Carlsson (V) och Rebecca Sellstedt (V) – Bifall till 

motionen. 

 

Tomas Wennström (S), Andreas Lundgren (S), Veronica Kerr (KD), Robert 

Axebro (C), Lotta Holmberg (M), Alf Molin (L), Mariam Salem (MP) och 

Carin Nilsson (S) – Bifall till kommunstyrelsens förslag (anse motionen 

besvarad). 

 

Patrik Brännberg (AP) – Återremiss för att få med synpunkter från 

fackföreningar och personal i beslutsunderlaget och i andra hand deltar 

inte i beslutet. 

 

Propositionsordning som godkänns 

Ärendet ska avgöras idag eller återremitteras. Ordföranden finner att 

ärendet ska avgöras idag. 

 

Kommunstyrelsens förslag (anse motionen besvarad) mot bifall till 

motionen. Ordföranden finner att kommunfullmäktige beslutar enligt 

kommunstyrelsens förslag.  

 

Reservation 

Bore Sköld, för Vänsterpartiet och Lars Forsgren, för Sverigedemokraterna 

reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande om att bifalla 

motionen. 
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Särskilt uttalande 

Patrik Brännberg (AP) och Davis Kaza (AP) deltar inte i beslutet. 

Beslutet ska skickas till 
Motionärerna 

Individ‐ och familjenämnden 

Äldrenämnden 

Personalnämnden     
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§ 176 

 

Diarienr: KS‐2023/00791 

Motion 15/2023: Bekämpa kriminalitet och öka 

tryggheten i Umeå; Joline Göttfert (M) 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

att motionen anses besvarad. 

 

Reservation 

Anders Ågren, för Moderaterna och Lars Forsgren, för 

Sverigedemokraterna reserverar sig mot beslutet till förmån för eget 

förslag om bifall till motionen. 

Ärendebeskrivning 

Moderaterna föreslår i motion 15/2023:  

 

‐ att uppdra till tekniska nämnden att i dialog med fritidsnämnden, 

kulturnämnden, gymnasie‐ och vuxenutbildningsnämnden och för‐ och 

grundskolenämnden utreda behovet av kamerabevakning inom 

kommunala fastigheter där ungdomar befinner sig.  

 

‐ att uppdra till tekniska nämnden, kulturnämnden och fritidsnämnden att 

kontakta polisen för att utveckla samarbetet gällande att söka efter 

narkotika i kommunens fastigheter.  

 

Tekniska nämnden har i samråd med berörda nämnder yttrat sig på 

motionen och föreslår kommunfullmäktige att anse motionen besvarad. 

 

Jämställdhetsutskottet har yttrat sig över motionen och föreslår att 

kommunfullmäktige ska anse motionen besvarad. 

Beslutsunderlag 
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Motion 15/2023  

Tekniska nämndens protokoll 2024‐04‐25, § 45 

Jämställdhetsutskottets protokoll 2024‐09‐05, § 24 

Näringslivs‐ och arbetsutskottets beslutsordning 

Yrkanden 

Hans Lindberg (S) – Bifall till tjänsteskrivelsens förslag (att anse motionen 

besvarad). 

Anders Ågren (M) – Bifall till motionen. 

 

Propositionsordning som godkänns 

Bifall till tjänsteskrivelsens förslag (att anse motionen besvarad) mot bifall 

till motionen. Ordföranden finner att utskottet bifaller tjänsteskrivelsens 

förslag. 

 

Reservation 

Anders Ågren (M) och Lena Andersson (M) reserverar sig mot beslutet till 

förmån för eget förslag om bifall till motionen. 

 

Kommunstyrelsens beslutsordning 

Yrkanden 

Nils Seye Larsen (MP) – Bifall till näringslivs‐ och arbetsutskottet förslag 

(att anse motionen besvarad). 

 

Anders Ågren (M), Veronica Kerr (KD), Lars Forsgren (SD) och Maria 

Lindvall (‐) (L) – Bifall till motionen. 

 

Propositionsordning som godkänns 

Bifall till näringslivs‐ och arbetsutskottet förslag (anse motionen besvarad) 

mot bifall till motionen. Ordföranden finner att kommunstyrelsen beslutar 

enligt näringslivs‐ och arbetsutskottet förslag. 

 

Reservation 

Anders Ågren (M), Lena Andersson (M) och Lars Forsgren (SD) reserverar 

sig mot beslutet till förmån för eget förslag om bifall till motionen. 

 

Kommunfullmäktiges beslutsordning 
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Följande yttrar sig: Joline Göttfert, Christina Bernhardsson, Fredrik Rönn, 

Lars Forsgren, Davis Kaza, Hans Lindberg, Veronica Kerr, Anders Norqvist, 

Maria  Lindvall, Nils  Seye  Larsen, Ari  Leinonen, Arvid  Lundberg och Bore 
Sköld. 

Yrkanden 

Joline Göttfert (M), Lars Forsgren (SD), Veronica Kerr (KD), Maria Lindvall 

(‐) (L) och Anders Ågren (M) – Bifall till motionen. 

Christina Bernhardsson (S), Fredrik Rönn (C), Davis Kaza (AP), Hans 

Lindberg (S), Anders Norqvist (L), Nils Seye Larsen (MP), Ari Leinonen (S) 

och Arvid Lundberg (MP) – Bifall till kommunstyrelsens förslag (anse 

motionen besvarad). 

Propositionsordning som godkänns 

Kommunstyrelsens förslag (anse motionen besvarad) mot bifall till 

motionen. Ordföranden finner att kommunfullmäktige beslutar enligt 

kommunstyrelsens förslag.  

Reservation 

Anders Ågren, för Moderaterna och Lars Forsgren, för 

Sverigedemokraterna reserverar sig mot beslutet till förmån för eget 

förslag om bifall till motionen. 

Beslutet ska skickas till 

Motionären 

Tekniska nämnden 

Fritidsnämnden 

Kulturnämnden 

För‐ och grundskolenämnden 

Gymnasie‐ och vuxenutbildningsnämnden
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§ 177 

 

Diarienr: KS‐2023/00896 

Motion 18/2023: Gör det enklare att hyra 

kommunens lokaler; Joline Göttfert (M) 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

att anse motionen besvarad. 

 

Reservation 

Anders Ågren, för Moderaterna reserverar sig mot beslutet till förmån för 

eget förslag om bifall till motionen. 

Ärendebeskrivning 

Joline Göttfert (M) har lämnat in en motion till kommunfullmäktige med 

rubriken ”Gör det enklare att hyra kommunens lokaler”.  

 

Motionären föreslår att kommunfullmäktige beslutar:  

 

‐ Att låta fritidsnämnden överta hela ansvaret vid bokning och uthyrning av 

kommunens lokaler  

‐ Att uppdra till tekniska nämnden och fritidsnämnden att utreda smarta 

lås för kommunens fastigheter 

 

Tekniska nämnden och fritidsnämnden har yttrat sig och beskriver att det 

redan pågår ett arbete och mot bakgrund av det föreslår nämnderna att 

kommunfullmäktige beslutar att anse motionen besvarad. 

 

Jämställdhetsutskottet har yttrat sig över motionen och föreslår att 

motionen ska anses besvarad. 

Beslutsunderlag 
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Motion 18/2023  

Tekniska nämndens protokoll 2024‐03‐21, § 28 

Fritidsnämndens protokoll 2024‐05‐22, § 29  

Jämställdhetsutskottets protokoll 2024‐09‐05, § 25 

Näringslivs‐ och arbetsutskottets beslutsordning 

Yrkanden 

Hans Lindberg (S) – Bifall till tjänsteskrivelsens förslag (att anse motionen 

besvarad) 

Anders Ågren (M) och Maja Westling Palmberg (C) – Bifall till motionen. 

 

Propositionsordning som godkänns 

Bifall till tjänsteskrivelsens förslag (att anse motionen besvarad) mot bifall 

till motionen. Ordföranden finner att utskottet bifaller tjänsteskrivelsens 

förslag. 

 

Reservation 

Anders Ågren (M) och Lena Andersson (M) reserverar sig mot beslutet till 

förmån för eget förslag om bifall till motionen. 

 

Kommunstyrelsens beslutsordning 

Yrkanden 

Hans Lindberg (S) – Bifall till näringslivs‐ och arbetsutskottet förslag (att 

anse motionen besvarad). 

 

Anders Ågren (M) och Mattias Larsson (C) – Bifall till motionen. 

 

Propositionsordning som godkänns 

Bifall till näringslivs‐ och arbetsutskottet förslag (anse motionen besvarad) 

mot bifall till motionen. Ordföranden finner att kommunstyrelsen beslutar 

enligt näringslivs‐ och arbetsutskottet förslag. 

 

Reservation 

Anders Ågren (M) och Lena Andersson (M) reserverar sig mot beslutet till 

förmån för eget förslag om bifall till motionen. 

 

Kommunfullmäktiges beslutsordning 
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Justerares sign:    Utdraget bestyrks: 

 

Följande yttrar sig: Joline Göttfert, Christina Bernhardsson, Fredrik Rönn 

och Davis Kaza. 

 

Yrkanden 

Joline Göttfert (M) och Fredrik Rönn (C) – Bifall till motionen. 

 

Christina Bernhardsson (S) och Davis Kaza (AP) – Bifall till 

kommunstyrelsens förslag (anse motionen besvarad). 

 

Propositionsordning som godkänns 

Kommunstyrelsens förslag (anse motionen besvarad) mot bifall till 

motionen. Ordföranden finner att kommunfullmäktige beslutar enligt 

kommunstyrelsens förslag.  

 

Reservation 

Anders Ågren, för Moderaterna reserverar sig mot beslutet till förmån för 

eget förslag om bifall till motionen. 

Beslutet ska skickas till 
Motionären 

Tekniska nämnden 

Fritidsnämnden 
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Justerares sign:    Utdraget bestyrks: 

 

§ 178 

 

Diarienr: KS‐2024/00218 

Motion 5/2024: Inför ett särskilt driftbidrag för 

enskilda vägar i Umeå kommun; Mattias Larsson (C) 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

att återremittera ärendet (minoritetsåterremiss) till tekniska nämnden 

för att kompletteras kring problematiken med hur den växande staden 

påverkar de enskilda väghållarna. Se bakgrund gällande återremissen 

under kommunfullmäktiges beslutsordning.  

Ärendebeskrivning 

Centerpartiet har lämnat in en motion till kommunfullmäktige där de 

föreslår att Umeå kommun inför möjligheten för vägföreningar att ansöka 

om ett särskilt driftsbidrag, av samma modell som det statliga för att 

matcha upp den 30% investeringsandel som det statliga stödet inte 

finansierar. 

 

Tekniska nämnden har yttrat sig och föreslår att motionen avslås i enlighet 

med vad som beskrivs i nämndens yttrande.  

Beslutsunderlag 

Motionen 

Tekniska nämndens protokoll 2024‐06‐13, § 60 

Beredningsansvariga 

Tekniska nämnden 

 

Näringslivs‐ och arbetsutskottets beslutsordning 

Yrkanden 

Janet Ågren (S) – Bifall till tjänsteskrivelsens förslag (att avslå motionen). 
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Mattias Larsson (C) – Bifall till motionen. 

 

Propositionsordning som godkänns 

Bifall till tjänsteskrivelsens förslag (avslå motionen) mot bifall till motionen. 

Ordföranden finner att näringslivs‐ och arbetsutskottet beslutar att bifalla 

tjänsteskrivelsens förslag om att avslå motionen. 

 

Kommunstyrelsens beslutsordning 

Yrkanden 

Hans Lindberg (S) – Bifall till näringslivs‐ och arbetsutskottet förslag (avslå 

motionen). 

 

Mattias Larsson (C) och Veronica Kerr (KD) – Återremiss för att 

kompletteras kring problematiken med hur den växande staden påverkar 

de enskilda väghållarna. Bakgrund till yrkandet: Motionen tar upp de 

problem som drabbar de vägföreningar som finns i närheten av en växande 

stad, där just stadens tillväxt ger upphov till ökande trafik och därför ett 

stigande behov av vägunderhåll. Vilket kan göra att en enskild väg bör 

införlivas i det kommunala vägnätet. Tjänsteskrivelsen beaktar inte alls 

detta faktum utan refererar endast till hur men bör förfara i ett läge där 

trafiken inte växer, vilket i detta ärende inte är det viktiga. Därför bör 

tjänsteskrivelsen kompletteras så att den svarar på just det. Alltså 

problematiken som uppstår kopplat till den ökande trafiken som kommer 

av att Umeå centralort växer och hur Umeå kommun just därför kan 

kompensera de berörda väghållarna. Detta är inte alls något ovanligt, 

exempelvis Vännäs kommun har den i motionen föreslagna modellen med 

ett kommunalt särskilt driftbidrag som kompletterar det statliga.  

 

Mattias Larsson (C) och Veronica Kerr (KD) (om återremissen faller) samt 

med instämmande av Lars Forsgren (SD) och Maria Lindvall (‐) (L) ‐ Bifall 

till motionen. 

 

Propositionsordning som godkänns 

Ärendet ska avgöras idag mot att ärendet ska återremitteras. Ordföranden 

finner att ärendet ska avgöras idag. 
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Bifall till näringslivs‐ och arbetsutskottet förslag (avslå motionen) mot bifall 

till motionen. Ordföranden finner att kommunstyrelsen beslutar enligt 

näringslivs‐ och arbetsutskottet förslag. 

 

Reservation 

Lars Forsgren (SD) reserverar sig mot beslutet till förmån för yrkandet om 

att bifalla motionen. 

 

Kommunfullmäktiges beslutsordning 

Följande yttrar sig: Mattias Larsson, Christina Bernhardsson, Stefan 

Nordström, Anders Norqvist, Johan Stål, Lars Forsgren, Anders Sellström, 

Maria Lindvall, Davis Kaza, Mikael Berglund och Nils Seye Larsen.  

 

Yrkanden 

Mattias Larsson (C), Anders Norqvist (L), Johan Stål (V), Lars Forsgren 

(SD), Anders Sellström (KD), Maria Lindvall (‐) (L) och Davis Kaza (AP) – 

Återremiss för att kompletteras kring problematiken med hur den växande 

staden påverkar de enskilda väghållarna. Bakgrund till yrkandet: Motionen 

tar upp de problem som drabbar de vägföreningar som finns i närheten av 

en växande stad, där just stadens tillväxt ger upphov till ökande trafik och 

därför ett stigande behov av vägunderhåll. Vilket kan göra att en enskild 

väg bör införlivas i det kommunala vägnätet. Tjänsteskrivelsen beaktar inte 

alls detta faktum utan refererar endast till hur men bör förfara i ett läge 

där trafiken inte växer, vilket i detta ärende inte är det viktiga. Därför bör 

tjänsteskrivelsen kompletteras så att den svarar på just det. Alltså 

problematiken som uppstår kopplat till den ökande trafiken som kommer 

av att Umeå centralort växer och hur Umeå kommun just därför kan 

kompensera de berörda väghållarna. Detta är inte alls något ovanligt, 

exempelvis Vännäs kommun har den i motionen föreslagna modellen med 

ett kommunalt särskilt driftbidrag som kompletterar det statliga. 

 

Mattias Larsson (C) och Lars Forsgren (SD) ‐ Om återremissen faller bifall 

till motionen. 

 

Christina Bernhardsson (S), Stefan Nordström (M) och Nils Seye Larsen 

(MP) – Bifall till kommunstyrelsens förslag (avslå motionen). 
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Propositionsordning som godkänns 

Ärendet ska avgöras idag mot återremiss. Ordföranden finner att ärendet 

ska avgöras idag. Votering begärs. 

 

Voteringsproposition 

Ja‐röst för att avgöra ärendet idag. 

Nej‐röst för att återremittera ärendet. 

 

Omröstningsresultat 

Med 40 ja‐röster mot 24 nej‐röster och 1 frånvarande beslutar 

kommunfullmäktige att återremittera ärendet (minoritetsåterremiss). 

         Voteringslista. 

Beslutet ska skickas till 
Motionären 

Tekniska nämnden     
 

 

 

   



Voteringslista   

 

   
Motion 5/2024: Inför ett särskilt driftbidrag för enskilda vägar i Umeå kommun; Mattias 
Larsson (C). 
 
Resultat 
 Ja 40 
 Nej 24 
 Ej röstat 1 

 

  Röst 
1 Marie-Louise Rönnmark (S) Ja 
2 Alireza Mosahafi (M) Ja 
4 Hans Lindberg (S) Ja 
5 Anders Ågren (M) Ja 
6 Janet Ågren (S) Ja 
7 Ulrik Berg (M) Ja 
10 Arvid Lundberg (MP) Ja 
12 Mikael Berglund (S) Ja 
13 Kjerstin Widman (M) Ja 
14 Christina Bernhardsson (S) Ja 
18 Peter Vigren (S) Ja 
21 Igor Hell (M) Ja 
24 Tomas Wennström (S) Ja 
25 Carin Nilsson (S) Ja 
26 Elmer Eriksson (M) Ja 
27 Nils Seye Larsen (MP) Ja 
29 Andreas Lundgren (S) Ja 
32 Helena Smith (S) Ja 
34 Håkan Johansson (S) Ja 
38 Mariam Salem (MP) Ja 
42 Rebecka Jakobsson (S) Ja 
43 Joline Göttfert (M) Ja 
48 Jan Lundberg (S) Ja 
49 Lena Andersson (M) Ja 
51 Ali Yasin Dahir (S) Ja 
52 Anders Hägglund (S) Ja 
53 Stefan Nordström (M) Ja 
56 Elin Nejne (S) Ja 
59 Gunnar Dahlberg (S) Ja 
60 Greger Knutsson (S) Ja 



   
61 Beatrice Årebrand (S) Ja 
63 Mehrana Bassami (S) Ja 
64 Emma Vigren (S) Ja 
202 Pär Berglund (S) Ja 
203 Birgitta Jonsson (S) Ja 
204 Jannice Persson (S) Ja 
206 Ari Leinonen (S) Ja 
213 Lotta Holmberg (M) Ja 
214 Mikael Thyni (M) Ja 
228 Mikael Tjäder (SD) Ja 
3 Jan-Olov Carlsson (V) Nej 
8 Mattias Larsson (C) Nej 
9 Lars Forsgren (SD) Nej 
11 Bore Sköld (V) Nej 
15 Maria Lindvall (-)(L) Nej 
16 Davis Kaza (AP) Nej 
17 Veronica Kerr (KD) Nej 
19 Rebecca Sellstedt (V) Nej 
20 Maja Westling Palmberg (C) Nej 
33 Daniell Andersson (V) Nej 
37 Maria Nilsson (SD) Nej 
40 Anders Norqvist (L) Nej 
41 Åsa Bäckström (V) Nej 
44 Patrik Brännberg (AP) Nej 
45 Anders Sellström (KD) Nej 
46 Fredrik Rönn (C) Nej 
57 Lennart Arvidsson (V) Nej 
58 Robert Axebro (C) Nej 
62 Linda Lotare (V) Nej 
219 Johan Stål (V) Nej 
221 Tobias Holmbom (V) Nej 
225 Julia Algotsson (C) Nej 
227 Lars Nilsson (SD) Nej 
231 Alf Molin (L) Nej 
50 Frånvarande (MP) Ej röstat 
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§ 179 

 

Diarienr: KS‐2024/00248 

Motion 6/2024: Inventering av skyddsrum, Umeå 

kommun; Maria Nilsson (SD) 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

att anse motionen besvarad enligt tekniska nämndens yttrande. 

 

Reservation 

Lars Forsgren, för Sverigedemokraterna reserverar sig mot beslutet till 

förmån för eget yrkande om bifall till motionen. 

Ärendebeskrivning 

Maria Nilsson (SD) har lämnat in en motion till kommunfullmäktige med 

benämningen ”Inventering av skyddsrum, Umeå kommun”.  

 

I motionen föreslår Maria Nilsson (SD): 

 

‐ att Umeå kommun inventerar förekomst av skyddsrum 

‐ att kvaliteten på befintliga skyddsrum avseende underhåll och    

förbättringar kontrolleras, då många skyddsrum i Umeå kommun 

sannolikt installerades för flera decennier sedan. 

 

Tekniska nämnden har yttrat sig och föreslår att motionen ska anses 

besvarad eftersom arbete likt motionens förslag redan pågår.  

Beslutsunderlag 

Motionen 

Tekniska nämndens protokoll 2024‐06‐13, § 59 

Beredningsansvariga 

Tekniska nämnden 
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Näringslivs‐ och arbetsutskottets beslutsordning 

Näringslivs‐ och arbetsutskottet beslutar enligt tjänsteskrivelsens förslag 

att anse motionen besvarad. 

 

Kommunstyrelsens beslutsordning 

Yrkanden 

Hans Lindberg (S) – Bifall till näringslivs‐ och arbetsutskottet förslag (anse 

motionen besvarad). 

 

Lars Forsgren (SD) – Bifall till motionen. 

 

Propositionsordning som godkänns 

Bifall till näringslivs‐ och arbetsutskottet förslag (anse motionen besvarad) 

mot bifall till motionen. Ordföranden finner att kommunstyrelsen beslutar 

enligt näringslivs‐ och arbetsutskottet förslag. 

 

Reservation 

Lars Forsgren (SD) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande 

om bifall till motionen. 

 

Kommunfullmäktiges beslutsordning 

Följande yttrar sig: Maria Nilsson, Christina Bernhardsson, Stefan 

Nordström och Maja Westling Palmberg. 

 

Yrkanden 

Maria Nilsson (SD) – Bifall till motionen. 

 

Christina Bernhardsson (S) och Maja Westling Palmberg (C)  – Bifall till 

kommunstyrelsens förslag (anse motionen besvarad). 

 

Propositionsordning som godkänns 

Kommunstyrelsens förslag (anse motionen besvarad) mot bifall till 

motionen. Ordföranden finner att kommunfullmäktige beslutar enligt 

kommunstyrelsens förslag. 

 

Reservation 
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Lars Forsgren, för Sverigedemokraterna reserverar sig mot beslutet till 

förmån för eget yrkande om bifall till motionen. 

Beslutet ska skickas till 
Motionären 

Tekniska nämnden     
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§ 180 

 

Diarienr: KS‐2024/00871 

Investeringsmedel för förvärv av bostadsrätter 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

att bevilja tekniska nämnden 20,3 mnkr 2024 för förvärv av 13 

bostadsrätter att använda som servicelägenheter enligt LSS, i enlighet 

med tekniska nämndens framställan. 

 

att ovan nämnda beslut finansieras genom ökad upplåning. 

Ärendebeskrivning 

Tekniska nämnden har beslutat föreslå kommunfullmäktige bevilja 

investeringsmedel för förvärv av bostadsrätter som ska användas som 

servicelägenheter enligt LSS. Bakgrunden till förslaget framgår av 

ärendebeskrivningen i nämndens protokoll (bifogat). 

 

Det finns inga medel i kommunens investeringsbudget som kan nyttjas för 

förvärv av bostadsrätter. Stadsledningskontoret föreslår att tekniska 

nämnden beviljas 20,3 mnkr för förvärvet i enlighet med nämndens förslag 

och att beslutet finansieras genom att kommunens upplåning utökas med 

motsvarande belopp. 

Eftersom bostadsrätter klassificeras som en finansiell anläggningstillgång 

görs ingen avskrivning av värdet. 

Beslutsunderlag 

Tekniska nämndens protokoll inklusive bilaga. 

Beredningsansvariga 

Anette Sjödin, controller 
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Näringslivs‐ och arbetsutskottets beslutsordning 

Näringslivs‐ och arbetsutskottet beslutar enligt tjänsteskrivelsens förslag. 

 

Kommunstyrelsens beslutsordning 

Kommunstyrelsen beslutar enligt näringslivs‐ och arbetsutskottets förslag. 

 

Protokollsanteckning 

Maria Lindvall (‐) (L) ‐ LSS är något som ligger liberaler varmt om hjärtat. 

Mot den bakgrunden motsätter jag mig därför inte beslutet att bevilja 20,3 

miljoner till inköp av bostadsrätter. Med det i minnet, vill jag ändå påpeka 

att det inte är en kommunal uppgift att på det här sättet säkerställa att det 

finns bostäder för att möta de krav som lagen ställer. Att man ändå blir 

tvungen att göra så här, beror på den misslyckade bostadspolitiken som av 

socialdemokratisk prägel förts under flera decennier. Regleringen av nivån 

på hyrorna, plus andra regleringar gör att det är svårt för byggbolagen att 

producera hyresrätter. Det blir helt enkelt för dyrt. 

 

Kommunfullmäktiges beslutsordning 

Följande yttrar sig: Christina Bernhardsson, Igor Hell, Fredrik Rönn, Anders 

Sellström, Davis Kaza, Lars Forsgren, Maria Lindvall och Mikael Berglund. 

 

Yrkanden 

Christina Bernhardsson (S), Igor Hell (M), Fredrik Rönn (C), Anders 

Sellström (KD), Lars Forsgren (SD), Maria Lindvall (‐) (L) och Mikael 

Berglund (S) – Bifall till kommunstyrelsens förslag. 

 

Davis Kaza (AP) – Bifall till att‐sats 1 och avslag till att‐sats 2. 

 

Propositionsordning som godkänns 

Kommunstyrelsens förslag mot bifall till att‐sats 1 och avslag till att‐sats 2. 

Ordföranden finner att kommunfullmäktige beslutar enligt 

kommunstyrelsens förslag.  

Beslutet ska skickas till 
Tekniska nämnden     
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§ 181 

 

Diarienr: KS‐2024/00821 

Redovisning av motioner, delrapport 2 2024 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

att lägga rapporten till handlingarna. 

Ärendebeskrivning 

I enlighet med kommunfullmäktiges arbetsordning ska en sammanställning 

av motioner under beredning redovisas till kommunfullmäktige två gånger 

per år, vid sammanträdet i april och oktober.  

 

En sammanställning har gjorts som visar att det finns 12 anmälda motioner 

som inte har slutbehandlats av kommunfullmäktige än, sex som anmälts 

under 2023 och sex som anmälts under 2024. 

 

Totalt har det under 2023 och 2024 anmälts 30 motioner. 

Beslutsunderlag 

Rapport 2 ‐ 2024 

Beredningsansvariga 

Sofia Gustafsson 

Näringslivs‐ och arbetsutskottets beslutsordning 

Näringslivs‐ och arbetsutskottet beslutar enligt tjänsteskrivelsens förslag. 

 

Kommunstyrelsens beslutsordning 

Kommunstyrelsen beslutar enligt näringslivs‐ och arbetsutskottets förslag. 

 

Kommunfullmäktiges beslutsordning 

Följande yttrar sig: Hans Lindberg 
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Yrkanden 

Hans Lindberg (S) – Bifall till kommunstyrelsens förslag. 

 

Propositionsordning som godkänns 

Bifall mot avslag till kommunstyrelsens förslag. Ordföranden finner att 

kommunfullmäktige beslutar enligt kommunstyrelsens förslag.  

Beslutet ska skickas till 
‐     
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§ 182 

 

Diarienr: KS‐2024/00898 

Fyllnadsval: Nämndeman Umeå tingsrätt, Josefin 

Gustafsson (M) 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar enligt förslag från valberedningen 

 

att till nämndeman i Umeå tingsrätt utse Lars‐Olof Uhlin (M). 

Ärendebeskrivning 

Josefin Gustafsson har på egen begäran entledigats från sitt uppdrag som 

nämndeman i Umeå tingsrätt. 

 

Umeå tingsrätt hemställer om att fyllnadsval av nämndeman under 

pågående mandatperiod 2024‐2027 ska förrättas och att uppgift om 

ersättare därefter meddelas tingsrätten. 

Beredningsansvariga 

Anna Holmstedt, nämndsekreterare 

Beslutet ska skickas till 
Lars‐Olof Uhlin 

Umeå tingsrätt 

Lönesupport, Troman 
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§ 183 

 

Diarienr: KS‐2024/00943 

Fyllnadsval: Ersättare i Stiftelsen Västerbackens 

sågverksmuseum 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar enligt förslag från valberedningen 

 

att till ersättare i Stiftelsen Västerbackens sågverksmuseum utse Fredrik 

Rönn (C). 

Ärendebeskrivning 

Med anledning av Tord Renströms bortgång har kommunfullmäktige att 

utse ny ersättare i Stiftelsen Västerbackens museum. 

Beredningsansvariga 

Anna Holmstedt, nämndsekreterare 

Beslutet ska skickas till 
Fredrik Rönn 

Västerbackens sågverksmuseum 

Lönesupport, Troman 
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§ 184 

 

Diarienr: KS‐2024/00884 

Avsägelse: Ledamot i kommunfullmäktige Tobias 

Lindgren (SD) 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

att bevilja Tobias Lindgren (SD) begärt entledigande från uppdraget som 

ledamot i kommunfullmäktige. 

Ärendebeskrivning 

Tobias Lindgren (SD) har avsagt sig uppdraget som ledamot i 

kommunfullmäktige. 

Beredningsansvariga 

Anna Holmstedt, nämndsekreterare 

Beslutet ska skickas till 
Tobias Lindgren 

Länsstyrelsen 

Lönesupport, Troman 
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§ 185 

 

Diarienr: KS‐2024/00940 

Avsägelse: Ersättare i kulturnämnden Tichaona 

Maphosa (S) 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar  

 

att bevilja Tichaona Maphosa (S) begärt entledigande från uppdraget som 

ersättare i kulturnämnden. 

Ärendebeskrivning 

Tichaona Maphosa (S) har avsagt sig uppdraget som ersättare i 

kulturnämnden. 

Beredningsansvariga 

Anna Holmstedt, nämndsekreterare 

Beslutet ska skickas till 
Tichaona Maphosa 

Kulturnämnden 

Lönesupport, Troman 
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§ 186 

 

Diarienr: KS‐2024/00126 

Anmälningsärenden 2024‐10‐28 

Motioner 

 

Motion 17/2024: Staket vid kommunala lekplatser; Maja Westling 

Palmberg (C). Diarienummer: KS‐2024/00931 

 

Motion 16/2024: Starta ett kommunalt hem för vård eller boende (HVB); 

Gudrun Nordborg, Liv Zetterberg och Linda Lotare (V). Diarienummer: KS‐

2024/00917 

 

Motion 15/2024: Gör ett omtag i belysningsfrågan; Mattias Larsson (C). 

Diarienummer:  KS‐2024/00893 

 

Motion 14/2024; Vi behöver hundrastplatser i Umeå; Josefin Gustafsson 
(M). Diarienummer:  KS‐2024/00888. 
 

Ej verkställda beslut 

 

Statistikrapporter ej verkställda beslut SoL äldrenämnden 2024 ‐ Beslut 

äldrenämnden § 85. Diarienummer: KS‐2024/00021‐4 
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